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Z Á P I S N I C A 

 

zo zasadnutia mestského zastupiteľstva, 

ktoré sa konalo dňa 9.12.2024 o 16:00 hod. 

vo veľkej zasadačke na mestskom úrade 
 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

PROGRAM:  

 

Otvorenie zasadnutia  

2)     Určenie zapisovateľky a overovateľov zápisnice  

3)     Voľba návrhovej komisie  

4)     Schválenie programu zasadnutia 

5)     Kontrola plnenia uznesení 

6)     Návrh Všeobecne – záväzného nariadenia mesta Dudince č. 4/2024 o 

podmienkach predaja výrobkov a poskytovania služieb na trhových miestach v meste 

Dudince 

7)      Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Dudince č. 5/2024 o nájme 

nebytových priestorov vo vlastníctve mesta Dudince 

8)      Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Dudince č. 6/2024 o 

podmienkach určovania a vyberania poplatku za komunálne odpady a drobný stavebný 

odpad na území Mesta Dudince 

9)      Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Dudince č. 7/2024 o nakladaní 

s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Dudince 

10)     Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Mesta Dudince č. 8/2024 o ustanovení 

miestneho poplatku za rozvoj 

11)     Správa zo zasadnutia finančnej komisie k návrhu rozpočtu mesta Dudince na 

rok 2025 

12) Stanovisko hlavného kontrolóra mesta k návrhu rozpočtu mesta Dudince na  

rok 2025 

13)     Návrh rozpočtu mesta Dudince na rok 2025 

14)     Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mesta na I. polrok 2025  

15)     Komunitný plán sociálnych služieb mesta Dudince na roky 2024 – 2030 

16)     Zabezpečenie odborne spôsobilej osoby pre  obstarávanie   

územnoplánovacích podkladov a územnoplánovacej dokumentácie pre spracovanie  

územného plánu mesta  Dudince, Zmeny a doplnky   č.1 

17)     Správa Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcie verejných 

funkcionárov  

19)     Plán zasadnutí MsZ na rok 2025 

20)     Rôzne 

21)     Diskusia 

22)     Záver 
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Zasadnutie otvoril primátor mesta a všetkých srdečne privítal. Skonštatoval, že sú 

prítomní 6 poslanci. Z neúčasti ospravedlnil p.p. Brodnianskeho a skonštatoval,  

zastupiteľstvo  je uznášania schopné.  

 

Za zapisovateľku určil pani Sliacku,.  

Za overovateľov zápisnice určil p.p. Ing. Bohuslava Beňucha a Petra Guttena. 

Do návrhovej komisie boli zvolení p.p. Mgr. Antonická a Ing. Peter Šťastný.    

 

Následne zástupkyňa primátora oboznámila prítomných o programe zasadnutia, ktorý 

predložila na schválenie. 

 

Hlasovanie:  

Za: 6 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

 

Bod č. 5 

V tomto bode primátor mesta informoval o plnení uznesení od posledného zasadnutia. 

 

Uznesenie č. 72, 74, 95 /2024: všetky uznesenia boli splnené, podiel Slovenskej pošty, 

a.s. je už odkúpený, na katastri je to zavkladované.   

 

Uznesenie č. 98/2024: úver bol použitý na kúpu podielu budovy, ale tiež aj na  uhradenie 

projektovej dokumentácie pre stavebné povolenie na rekonštrukciu letného amfiteátra 

a na úhradu časti platby za projektovú dokumentáciu pre stavebné povolenie na 

rekonštrukciu budovy. Projektové dokumentácie sme už obdržali. Čo sa týka 

rekonštrukcie budovy MsÚ tak od SPP sme zatiaľ obdržali nesúhlasné stanovisko, ale 

od iných inštitúcií máme súhlasné stanoviská. Výzva by mala vyjsť v najbližšom 

období.  

 

Uznesenie č. 100/2024: žiadosť na rekonštrukciu športovej infraštruktúry ,,Výstavba, 

rekonštrukcia a modernizácia športovej infraštruktúry v obciach do 3000 obyvateľov“ 

na základe výzvy č. 2024/001 Fondu na podporu športu na projekt „Rekonštrukcia 

futbalového ihriska Dudince“ je už podaná, ale nesplnili sme jednu prílohu a to 

nepreukázali sme vzťah k pozemku, ktorý patrí Kúpeľom Dudince, a.s.. Nakoľko sú 

založené, potrebujú súhlas bánk k prenajatiu.  

 

Uznesenie č. 104/2024: územný plán mesta, zmeny a doplnky č. 1 - bude to samostatný 

bod a to bod č. 16 

 

Ďalej primátor mesta informoval, že sa začala sa rekonštrukcia parku oproti KH Minerál 

a že sme obdržali informáciu o úspešne podanej žiadosti na nákup bagra 

s príslušenstvom.  

 

Z kultúrno – spoločenských akcií sme 6.12.2024 organizovali Mikuláša, všetkým 

poďakoval za spoluprácu.  
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Bod č. 6 

 

Zástupkyňa primátora mesta požiadala pani Sliacku aby informovala o VZN - o 

podmienkach predaja výrobkov a poskytovania služieb na trhových miestach v meste 

Dudince.  

 

Pani Sliacka informovala, že nové VZN je potrebné schváliť, nakoľko staré trhové 

miesto sa kvôli rekonštrukcii predajne COOP Jednota SD Krupina muselo zrušiť a bolo 

zriadené nové trhové miesto a to v areáli bývalej základnej školy, čím sa zmenila parcela 

umiestnenia. Tiež sa upravili ceny za prenájom trhového miesta a to: 

- 4 € za 1m2 predajnej plochy stola / 1 deň 

- 7 € za celý stôl / 1 deň 

- 150 € - prenájom stola na 1 mesiac  

- 350 € - prenájom stola na 3 mesiace  

K príležitostným trhom pribudol Gastrofestival Slnečného HONTU a hudobná akcia 

Mesto pre mladých. Tiež sa špecifikovali územia určené na príležitostný trh 

a ambulantný predaj a to je ulica Jána Jesenia, Veľký letný amfiteáter a Slnečná 

promenáda.  

Upravili sa aj trhov dni a predajné časy: 

- Trhoviska: letný čas je pondelok až piatok 6:00 – 17:00, sobota 6:00 – 13:00, 

zimný čas je pondelok až piatok 7:00 – 15:30, sobota 7:00 – 13:00 

- Príležitostného trhu: letný čas 6:00 – 20:00, zimný čas 7:00 – 17:00 

- Ambulantný predaj: letný čas 8:00 – 17:00, zimný čas 8:00 – 15:30  

Pre stánky s občerstvením je predajný čas predĺžený do 24:00 vrátane nedele.  

 

Poslanci bez diskusie návrh uznesenia schválili.  

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

Všeobecne záväzné nariadenie mesta Dudince č. 4/2024 o podmienkach predaja 

výrobkov a poskytovania služieb na trhových miestach v meste Dudince. 

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

 

 

Bod č. 7 

Zástupkyňa primátora uviedla ďalší bod programu a požiadala pani JUDr. Holíkovú aby 

prítomných informovala o aké zmeny sa jedná. 

JUDr. Holíková podala informáciu, že k nebytovým priestorom na prenájom pribudli 

nebytové priestory na pošte a upravila sa cena nájmu na 1m2.  

 
Minimálne  nájomné ( bez cien služieb) za nebytové priestory je stanovené podľa jednotlivých 

objektov vo vlastníctve mesta Dudince na 1 m2 / rok : 
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Dom služieb, Okružná 121/48 –  1 NP  70 € / 1 m2 / rok 

Dom služieb, Okružná 129/52 – 1NP 70 € / 1 m2 / rok 

Dom služieb, Okružná 122/50 – 1NP 65 € / 1 m2 / rok 

Dom služieb, Okružná 122/50 – 2 NP 55 € / 1 m2 / rok 

Dom služieb, Okružná 122/50 – 3 NP 45 € / 1 m2 / rok 

Budova MsU, Okružná 212/3  70 € / 1 m2 / rok 

Požiarna zbrojnica, Viničná 33  40 € / 1 m2 / rok 

Kultúrny dom, Merovská 222 25 € / 1 m2 / rok 

Zdravotné stredisko, J. Jesénia 168/4 20 € / 1 m2 / rok 

Pod Horou 259 – priestory na podnikanie   20 € / 1 m2 / rok 

Pod Horou 259 – iné priestory   13 € / 1 m2 / rok 

Pod Horou 259 – vonkajšie priestory  10 € / 1 m2 / rok 

Terasy, nádvoria a nezakryté plochy  20 € / 1 m2 / rok 

 
Primátor mesta sa vyjadril, že od roku 2018 sa výška nájomného nemenila. Do 

skvalitnenia priestorov sme už investovali nie malé financie, či už ide o klimatizáciu 

alebo prístrešky. Tiež je požiadavka na rekonštrukciu vestibulu kde je v prenájme bašta. 

Tieto úpravy výšky nájomného sú len „kozmetické“ úpravy.  

 

Poslanci bez diskusie schválili návrh uznesenia. 

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

Všeobecne záväzné nariadenie mesta Dudince č. 5/2024 o nájme nebytových priestorov 

vo vlastníctve mesta Dudince. 

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

 

Bod č. 8 

Aj v tomto bode JUDr. Holíková informovala o zmene výšky sadzby poplatku za 

komunálny odpad, poplatok za drobný stavebný odpad sa mení na 60€/tona.  Ročná cena 

za obyvateľa sa zvýšila o 5€ za rok, čiže na 45€.  

Primátor sa vyjadril, že sa zvyšujú ceny o 3 % na skládkovanie od zbernej spoločnosti 

a + 3 % DPH. Do nákladov sa počíta zber a uloženie všetkého odpadu, nie len 

komunálneho a drobného stavebného odpadu, ale aj biologicky rozložiteľného 

komunálneho odpadu /BRKO/, plasty..., prevádzka zberného dvora a kompostárne, 

údržba verejných priestranstiev.  

 

Bez diskusie bol návrh uznesenia schválený. 

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

Všeobecne záväzné nariadenie mesta Dudince č. 6/2024 o podmienkach určovania a 

vyberania poplatku za komunálne odpady a drobný stavebný odpad na území Mesta 

Dudince. 
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Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

 

Bod č. 9 

V tomto bode pán Balla informoval o zmenách, ktoré budú od budúceho roka 

v odpadovom hospodárstve. Rovnako ako plasty tak aj papier bude zbierať zberná 

spoločnosť po domoch. Textil sa bude zbierať na zbernom dvore. Upravené bolo 

umiestnenie stojísk a v ktorých častiach sa kedy bude zber odpadu.  

 

Primátor mesta ešte doplnil: 

Triedený zber papiera sa vykonáva prostredníctvom zberovej spoločnosti od domácností 

zviazané, poskladané do nádob (papierových škatúľ), poprípade vriec na to určených, 

podľa harmonogramu zberu. 

Modré kontajnery 1100 l sa zo stojísk stiahnu na zberný dvor. 

 

Triedený zber plastov sa vykonáva prostredníctvom vriec, ktoré sú rozdávané do 

domácností pri zbere alebo prostredníctvom žltých 120 l nádob, ktoré si môžu občania 

aj zakúpiť. Zberné nádoby na plast si zabezpečujú občania mesta samostatne. Pred 

nájomné a bytové domy sa umiestnia 1100 l žlté kontajnery.  

 

Spôsob zberu textilu  

      Pri nakladaní s textilom rozlišujeme 2 spôsoby zberu: 

Triedený zber odpadu z textilu:  

•         čisté a suché šatstvo (všetky druhy odevov, prikrývky, deky, posteľná bielizeň), 

• topánky (topánky iba v pároch, nezničené) 

• doplnky k oblečeniu (čiapky, šály a pod.) 

- Zber textilu na opätovné použitie: 

• čisté a suché šatstvo (všetky druhy odevov, prikrývky, deky, posteľná bielizeň), 

• topánky (topánky iba v pároch, nezničené) 

• doplnky k oblečeniu (čiapky, šály a pod.) 

• nositeľné, bez poškodení, škvŕn a pod. 

 

Zber textilu, odevov a obuvi prebieha celoročne do označených špeciálnych 

kontajnerov, ktoré sú umiestnené na Zbernom dvore Dudince. 

 

Do kontajnerov na triedený zber textilu je zakázané ukladať iné druhy odpadov.  

  

Počet stojísk na zber biologického odpadu živočíšneho odpadu sme zredukovali na 6, 

bolo ich 8. K zmenám bude aj relácia. Náklady na BRKO sú neskutočne vysoké. Máme 

vytvorený zberný dvor kde by tento odpad mali obyvatelia odvážať. Kto na vlastné 

náklady BRKO odvezie na zberný dvor tak z odvezeného odpadu dostane 1/3 kompostu.  

 

Poslanec Ing. Beňuch sa vyjadril, že na pracovnej porade sa dohodli na zmene sadzby, 

ale v materiáloch majú ešte pôvodnú navrhovanú sadzbu. Bolo mu vysvetlené, že návrh 

na zmenu z ich strany prišiel až na pracovnej porade kde obdržali materiál ešte s prvou  
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navrhovanou sadzbou. Ich navrhovaná sadzba je už zapracovaná do materiálu, ktorý sa 

bude zverejňovať. Schvaľovať sa bude sadzba, na ktorej sa dohodli na pracovnej porade.  

 

Bez diskusie bol návrhy uznesenia schválený. 

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

Všeobecne záväzné nariadenie Mesta Dudince č. 7/2024 o nakladaní s komunálnymi 

odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Dudince. 

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

Bod č. 10 

Ing. Rajčanová informovala, že toto je nové VZN a sadzby poplatku za rozvoj 

ustanovuje Mesto Dudince na celom území mesta - v k.ú. Dudince a v k.ú. Merovce za 

každý m² , aj začatý,  podlahovej plochy nadzemnej časti stavby. 

 

a) stavby na bývanie  - výška sadzby 5,00 €, 

b) stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky, stavby pre vodné hospodárstvo, 

stavby využívané na skladovanie vlastnej pôdohospodárskej produkcie vrátane stavieb 

na vlastnú administratívu  - výška sadzby 5,00 €, 

c) priemyselné stavby a stavby využívané na skladovanie vrátanie stavieb na vlastnú 

administratívu  - výška sadzby 20,00 €,  

d) stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, stavby využívané na 

skladovanie a administratívu súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou 

činnosťou  - výška sadzby 20,00 €,  

e) ostatné stavby  - výška sadzby 15,00 € 

 

Na porovnanie ešte uviedla sadzby poplatkov v iných mestách, aj kúpeľných.  

 

Bez diskusie bol návrh uznesenia schválený. 

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

Všeobecne záväzné nariadenie mesta Dudince č. 8/2024 o ustanovení miestneho 

poplatku za rozvoj. 

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

 

Bod č. 11 

Predseda finančnej komisie Ing. Beňuch predniesol správu zo zasadnutia finančnej 

komisie, ktorá je súčasťou tejto zápisnice. Na komisii prejednávali návrh rozpočtu mesta 

na rok 2025.  

Poslanci zobrali správu na vedomie. 
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Návrh na uznesenie:  

Berie na vedomie 

Správu zo zasadnutia finančnej komisie. 

 

 

Bod č. 12 

Hlavný kontrolór mesta predniesol svoje stanovisko k návrhu rozpočtu. Tiež je súčasťou 

tejto zápisnice. Skonštatoval, že návrh rozpočtu je spracovaný v súlade so všeobecnými 

záväznými predpismi a to podľa zákona o rozpočtových pravidlách verejnej správy v 

znení neskorších predpisov, zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v 

znení neskorších predpisov a Ústavného zákona o rozpočtovej zodpovednosti. Návrh 

rozpočtu bol zverejnený na úradnej tabuli mesta, ako aj na webovom sídle mesta dňa 

22.11.2024 a v rovnaký deň aj na elektronickej úradnej tabuli na cuet.slovensko.sk. 

 

Rozpočet finančných operácií je zostavený ako schodkový so schodkom 99 056 €. 

Celkový výsledok hospodárenia vrátane rozpočtu finančných operácií je v roku 2025 

plánovaný ako vyrovnaný. 

Rozpočty na roky 2025 a 2026 sú zostavené ako prebytkové. Hlavný kontrolór na záver 

stanoviska odporúča schváliť rozpočet na rok 2025 a zobrať na vedomie rozpočet na 

roky 2026 a 2027. 

 

Poslanci bez diskusie zobrali stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu mesta 

na rok 2025 na vedomie.  

Návrh na uznesenie: 

Berie na vedomie 

Stanovisko hlavného kontrolóra mesta k návrhu rozpočtu mesta Dudince na rok 2025 a 

k viacročnému rozpočtu mesta na roky  2026 – 2027. 

 

 

Bod č. 13 

Primátor mesta v tomto bode informoval, že na pracovnej porade si návrh rozpočtu 

podrobne po položkách prebrali spolu s ekonómkou mesta a hlavným kontrolórom. 

Bolo náročné zostaviť rozpočet. Čo sa týka rozpracovaných projektov tak financovanie 

je dané tak, že najskôr musíme faktúry zaplatiť a až potom sa prefinancujú. Úvery 

a rezervný fond nemôžeme použiť na čerpanie aby sme si finančne pomohli.  

   

Návrh rozpočtu bežných príjmov na rok 2025 je vo výške 3 196 951 € čo predstavuje 

zvýšenie oproti očakávanej skutočnosti roku 2024 o 446 407 €.  

Rozpočet bežných príjmov je ovplyvnený predovšetkým: 

  

➢ Zmena financovania materských škôl a s tým naviazaná zmena v oblasti 

podielových daní  

➢ Predpokladané zvýšenie príjmov z dane z ubytovania  

➢ Zavedenie poplatku za rozvoj  

➢ Zvýšenie poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad  

➢ Zvýšenie príjmov z transferov  
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Mesto v roku 2024 počíta s kapitálovými príjmami vo výške 587 060 € z toho:  

 

• 238 000 € NFP na projekt triedeného zberu – nákup mechanizmov,  

• 145 000 € NFP na projekt rekonštrukcie objektu futbalového ihriska,  

• 87 000 € preplatenie projektovej dokumentácie zariadenia pre seniorov, mesto 

uvedené uhradilo z vlastných príjmov v predchádzajúcich rokoch,  

• 50 760 € preplatenie projektovej dokumentácie za projekt rekonštrukcie MsÚ, 

mesto uvedené uhradilo z bankového úveru a z vlastných príjmov v roku 2024,  

• 45 000 € NFP na projekt rekonštrukcie podlahy v kultúrnom dome Merovce,  

• 12 500 € NFP na nákup malotraktora,  

• 8 800 € príjem za spolufinancovanie územného plánu od subjektov  

 

Návrh rozpočtu bežných výdavkov na rok 2025 je vo výške 2 905 488 € vrátane 

výdavkov Spojenej školy.  

 

V návrhu rozpočtu na rok 2025 sa počíta aj so zvýšeným transferom pre ŠKM vo výške 

53 000 € (zvýšenie o 20 500 €). Zvýšenie transferu pre ŠKM je z dôvodu realizácie 

projektu rekonštrukcie športového areálu futbalového ihriska a zaviazania sa na zvýšené 

financovanie ŠKM, ktoré je podmienkou poskytnutia NFP.  

  

Rozpočet kapitálových výdavkov v roku 2025: 

 

• 50 000 € rekonštrukcia podlahy v kultúrnom dome Merovce z toho 45 000 € z 

NFP a 5 000 € z vlastných prostriedkov mesta,  

• 8 000 € klimatizácia do kultúrneho domu hradená z vlastných prostriedkov 

mesta,  

• 261 194 € projekt triedeného zberu – nákup mechanizmov, z toho 239 000 € z 

NFP a 22 194 € z vlastných prostriedkov mesta ako spoluúčasť,  

• 13 000 € nákup malotraktoru z toho 12 500 € NFP a 500 € z vlastných 

prostriedkov mesta,  

• 27 000 € projektová dokumentácia futbalové ihrisko (polovica výdavkov),  

• 8 040 € projektová dokumentácia kanalizácia,  

• 12 200 € projektová dokumentácia odstavné plochy z vlastných prostriedkov,  

• 20 200 € rekonštrukcia MsÚ – pripravenie priestorov pre seniorov,  

• 14 200 € stavebný dozor ZPS,  

• 40 000 € dostavba ZPS z vlastných prostriedkov,  

• 177 880 € projekt rekonštrukcie objektu futbalového ihriska, z toho 145 000 € 

NFP a 32 880 € spoluúčasť,  

• 13 200 € dodatok k územnému plánu (z toho 8 800 € hradené od subjektov ktorí 

vyvolali zmenu),  

• 56 750 € park pred Slobodárňou,  

• 13 000 € kolumbárium,  

• 27 000 € parkovisko pri garážach,  

• 44 653 € vybudovanie miestnej komunikácie Záhradná 
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BEŽNÝ ROZPOČET  

Rozpočtové  

roky  

2025  2026  2027  

Bežné príjmy  3 196 951  3 213 801  3 213 801  

Bežné výdavky  2 953 638  2 750 655  2 751 282  

Rozdiel     243 313     463 146     462 519 

 

 

 

 

KAPITÁLOVÝ ROZPOČET  

Rozpočtové 

roky  

2025    2026     2027  

Kapitálové 

príjmy  

587 060     0      0  

Kapitálové 

výdavky  

731 317  53 679      0 

Rozdiel  - 144 257  - 53679      0 

 

 

 

FINANČNÉ OPERÁCIE  

Rozpočtové 

roky  

2025  2026  2027  

Príjmové fin. 

operácie  

126 635    0    0  

Výdavkové fin. 

operácie  

225 691    160 187    155 187  

Rozdiel  - 90 056  - 160 187  - 155 187  

 

 

Poslanec RNDr. Lauko mal pripomienku, aby sa do budúcna stanovil  termín na prípravu 

konečného návrhu rozpočtu aby tri dni pred zasadnutím nedostali upravený rozpočet 

a museli ho ešte prechádzať kde je zmena. Tiež ho mrzí, že nie je prítomný Ing. Benický, 

výkonný riaditeľ OOCR, na ktorého má nejaké otázky. 

 

Poslanec Ing. Šťastný súhlasí s poslancom RNDr. Laukom lebo tri dni pred zasadnutím 

nie je šanca prejsť položku po položke. Tiež vyjadril nespokojnosť, že dva mesiace pred 

tým ako sa má schvaľovať rozpočet tak parlament odložil zákon.  

 

V diskusii už nikto iný nevystúpil a bol prednesený návrh uznesenia. 

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

Rozpočet Mesta Dudince na úrovni kategórií ekonomická klasifikácia, rozpočtová 

klasifikácia na rok 2025 a berie na vedomie viacročný rozpočet mesta Dudince na roky 

2026 – 2027. 
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Hlasovanie: Za: 5 Antonická, Beňuch, Gutten, Šťastný, Vankovic  

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 1 Lauko 

 

 

Bod č. 14 

Hlavný kontrolór v tomto bode predniesol plán kontrolnej činnosti na I. polrok 2025 

a bude sa týkať: 
 

 Plánovaná kontrolná činnosť:  

1. Kontrola vybavovania sťažností za predchádzajúci rok  

2. Kontrola prevodov nehnuteľného majetku podľa § 18f ods. 1 písm. i) zákona o 

obecnom zriadení  

3. Kontrola hospodárenia MŠ v roku 2024 a východiská pre hospodárenie v roku 

2025 v kontexte zmeny financovania a prechodu na normatívne financovanie  

4. Kontrola hospodárenia ŠKM v roku 2024  

 

Ostatné kontroly:  

1. Priebežná kontrola plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva.  

2. Kontroly vykonávané v zmysle § 18f ods. 1 písm. h) zákona o obecnom zriadení a 

kontroly vykonávané z vlastného podnetu, na základe poznatkov o ktorých sa 

hlavný kontrolór dozvedel pri výkone svojej činnosti. (Priebežne)  

 

Stanoviská a ostatná činnosť:  

1. Stanovisko k záverečnému účtu za rok 2024 (podľa predloženia návrhu 

záverečného účtu)  

2. Správa o kontrolnej činnosti za predchádzajúci rok  

3. Vedenie evidencie podnetov a plnenie úloh zodpovednej osoby v zmysle zákona č. 

54/2019 o niektorých opatreniach súvisiacich s oznamovaním protispoločenskej 

činnosti.  

4. Zvyšovanie odbornej kvalifikácie.  
 

Bez diskusie bol plán schválený. 

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mesta na I. polrok 2025. 

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

 

Bod č. 15 

JUDr. Holíková v tomto bode informovala o strategickom dokumente, ktorý musíme 

mať prijatý. Ide o Komunitný plán sociálnych služieb /KPSS/ v našom meste. Cieľom 

komunitného plánovania najmä v obciach je aktivizácia obyvateľstva a skvalitnenie  
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poskytovania sociálnych služieb spoločným, koordinovaným postupom. Našou snahou 

je, aby sme postupne v ďalšom období zabezpečovali úlohy a ciele stanovené v 

Komunitnom pláne sociálnych služieb. Vďaka komunitnému plánu sa nám bude dariť 

adresnejšie a efektívnejšie využívať financie mestského rozpočtu pre skvalitnenie  

 

sociálnych služieb tam, kde je to potrebné a dôležité. Dokument je podkladom nielen 

pre odborníkov, ale pre všetkých obyvateľov mesta. Po schválení bude KPSS 

zverejnený na webovej stránke mesta.  

 

Poslanci sa s KPSS oboznámili na pracovnej porade a bez diskusie schválili návrhy 

uznesenia. 

1. návrh na uznesenie: 

Berie na vedomie 

Správu o plnení úloh Komunitného plánu sociálnych služieb za rok 2023.  

 

2. návrh na uznesenie:  

Schvaľuje 

Komunitný plán sociálnych služieb mesta Dudince na roky 2024 – 2030. 

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

 

Bod č. 16 

Ing. Habán informoval, že na poslednom zasadnutí MsZ schválili spracovanie a 

obstaranie Územného plánu mesta Dudince, Zmeny a doplnky č. 1, ale neschválili 

obstaranie odborne spôsobilej osoby pre  obstarávanie   územnoplánovacích podkladov 

a územnoplánovacej dokumentácie.  

Je o jedného záujemcu viac aby sa spracoval nový územný plán. S každým záujemcom 

bude uzatvorená zmluva na financovanie ceny za spracovanie a obstaranie.  

 

Poslanec Lauko sa zaujímal, či zmluvy budú uzatvorené až po prijatí daného uznesenia, 

na čo mu Ing. Habán odpovedal, že áno, až keď sa schváli uznesenie. 

 

Bez diskusie bol prijatý návrh uznesenia. 

Návrh na uznesenie:  

Schvaľuje 

Cenovú ponuku  od firmy ARCH-AT s.r.o., Š.Moyzesa 9585/41, 960 01 Zvolen  za 

spracovanie   územného plánu mesta  Dudince, zmeny a doplnky č. 1  :    12000,- €  + 

DPH   spolu   14760,- € s DPH a za zabezpečenie odborne spôsobilej osoby pre  

obstarávanie   územnoplánovacích podkladov a územnoplánovacej dokumentácie:   

4000,- €  + DPH , spolu 4920,- €   s DPH. 

Zároveň sa rušia uznesenia č. 103/2024 a 104/2024.    

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 
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Bod č. 17 

Z dôvodu neprítomnosti pána poslanca Brodnianskeho ako predsedu Komisie o ochrane 

verejného záujmu pri výkone funkcie verejných funkcionárov, zástupkyňa primátora 

predniesla správu zo zasadnutia komisie.  Správa zo zasadnutia je súčasťou zápisnice. 

Komisia skonštatovala, že všetci poslanci si splnili svoju zákonnú povinnosť a podali 

oznámenia verejných funkcionárov za rok 2023. Rovnako si svoju povinnosť splnili aj 

dvaja poslanci, ktorí podali oznámenia po roku po skončení funkcie a jeden nový 

poslanec, ktorý sa ujal funkcie.    

Poslanci správu zo zasadnutia zobrali na vedomie.  

Návrh na uznesenie: 

Berie na vedomie 

Správu Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcie verejných 

funkcionárov. 

 

 

Bod č. 18 

V tomto bode primátor mesta predložil plán zasadnutí MsZ na rok 2025. Dátumy 

zasadnutí sú orientačné, naplánovaných je 7 zasadnutí, ale rovnako ako dátumy tak aj 

počty zasadnutí sa budú odvíjať od potrieb mesta.  

Návrh na uznesenie:  

Schvaľuje 

Plán zasadnutí Mestského zastupiteľstva na rok 2025.  

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 

 

 

Rôzne: 

Tento bod otvorila zástupkyňa primátora mesta. Všetkým zamestnancom mestského 

úradu poďakovala za odvedenú prácu, spoluprácu. Rovnako poďakovala aj hlavnému 

kontrolórovi mesta JUDr. Kellerovi za jeho perfektne odvedenú prácu v roku 2024. 

Z toho dôvodu predložila návrh na schválenie odmeny pre hlavného kontrolóra mesta 

vo výške 20% súčtu funkčných platov za obdobie „január až december 2024“.  

Poslanec RNDr. Lauko sa vyjadril, že hlavný kontrolór odvádza veľmi dobrú prácu 

a súhlasí za schválenie navrhovanej odmeny.  

Návrh na uznesenie: 

Schvaľuje 

V zmysle § 18c ods. 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov odmenu JUDr. Mgr. Marekovi Kellerovi za výkon funkcie hlavného 

kontrolóra Mesta Dudince vo výške 20%  súčtu funkčných platov za obdobie „január až 

december 2024“. 

 

Hlasovanie: Za: 6 

                    Proti: 0 

                    Zdržal sa: 0 
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Ďalej primátor informoval o: 

➢ plánovaných kultúrnych podujatiach v roku 2025, vyjadril spokojnosť 

s prípravou kalendára. Plán kultúrnych podujatí je už aj zverejnený. V tomto roku 

DHZ mesta Dudince bude organizovať silvestrovskú zábavu   v Kultúrnom dome 

v Merovciach. Prvou mestskou akciou v novom roku bude Mestský ples, na ktorý 

srdečne pozýva. V roku 2025 bude 135. výročie založenia DHZ a je taká 

myšlienka, že by sa oslavy spojili s druhým ročníkom gastrofestivalu. Na dve 

nové akcie a to spomínaný gastrofestival a Mesto pre mladých sú už účinkujúci 

zabezpečení, návštevníci sa môžu opäť tešiť na skvelé vystúpenia.  

➢ Financovanie športu – podpora športu: Od 1.1.2025 môžu rodičia detí, ktoré sú 

členmi futbalových oddielov získať finančný príspevok od svojho 

zamestnávateľa na podporu aktívneho športovania. Príspevok bude povinný 

poskytnúť zamestnávateľ, ktorý zamestnáva viac ako 49 zamestnancov. 

Príspevok na športovú činnosť dieťaťa však môže za rovnakých podmienok a v 

rovnakom rozsahu poskytnúť zamestnancovi aj zamestnávateľ, ktorý zamestnáva 

menej zamestnancov. Potrebné bude predložiť žiadosť a  účtovné doklady 

vydané športovou organizáciou zapísanou v registri právnických osôb v športe. 

Príspevok bude vo výške 55 % vynaložených nákladov, ale najviac  v sume 275€ 

za kalendárny rok na všetky deti zamestnanca. S touto novou povinnosť ešte nie 

sme celkom oboznámený, musíme si to podrobnejšie naštudovať.  

➢ Poslanec Ing. Šťastný sa vyjadril, že prebehlo stretnutie s pánom Vladimírom 

Brzom. Dôvodom stretnutia bolo vysvetliť si nedorozumenie, ktoré vzišlo z toho, 

že pána Brzu mal uraziť na pracovnej porade a preto chce dať veci na správnu 

mieru. Na stretnutí si to vysvetlili a týmto sa mu verejne ospravedlňuje ak sa 

slovne vyjadril spôsobom, ktorý ho urazil. Rovnako sa vyjadril poslanec Ing. 

Beňuch, ktorý podal písomné ospravedlnenie.  

Citovanie: :Ja, Ing. Bohuslav Beňuch, poslanec MsZ v Dudinciach sa týmto 

verejne ospravedlňujem pánovi Vladimírovi Brzovi za akúkoľvek kritiku alebo 

negatívne vyjadrenia voči jeho osobe, ktorých som sa mal dopustiť v nedávnej 

minulosti.“   

Primátor mesta si váži obidvoch poslancov keď takúto chúlostivú situáciu takto 

vyriešili. Tiež za seba sa vyjadril, že sa pánovi Vladimírovi Brzovi ospravedlňuje 

ak povedal niečo čo ho mohlo uraziť. Verí, že tieto kroky nás posunú ďalej pri 

riešení a realizácii projektu, ktorý je medzi mestom a pánom Brzom.  

 

 

Diskusia: 

Prítomný pán Žitniak: kanalizácia na ulici Nový rad: pri rekonštrukcii kanalizácie by 

možno bolo dobré uvažovať o spätných klapkách nakoľko dažďová kanalizácia je 

napojená sa splaškovú aby sa zabránilo zápachu. Ďalej mal pripomienku, že chodník od 

večierky smerom ku základnej škole treba opraviť. Na ulici A. Kmeťa by sa mohlo 

urobiť značenie na ceste lebo križovatka na ulici je dosť nebezpečná.  

 

Primátor: čo sa týka požiadaviek značenia tak prebehlo sedenie s dopravným 

inšpektorom a budú sa riešiť tri križovatky. Návrh pána Žitniaka môžeme ešte doplniť. 

Čo sa týka kanalizácie tak keď sa bude pripravovať projekt na rekonštrukciu, tiež 

môžeme jeho pripomienku doplniť.  
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Prítomná pani Krkošová: ak ide o opravu kanalizácie tak chcela vedieť či susedná obec, 

ktorá je napojená na ňu či finančne tiež prispeje na jej opravu. Úprimne poďakovala 

vedeniu mesta, zamestnancom mestského úradu, poslancom MsZ a mestskej polícii za 

prácu počas celého roka.  

 

Prítomná pani Zekuciová: poďakovala primátorovi mesta za spoluprácu, či už išlo 

o zabezpečenie dopravy na podujatia, ktorých sa zúčastňovali, za finančný príspevok na 

dopravu, za spoluprácu a príspevok pri organizovaní výročnej členskej schôdze. Tiež 

poďakovala za spoluprácu ŠKM, Spojenej škole,DHZ. So všetkými je dobrá spolupráca. 

Veľa jej známych ľudí, ktorí navštevujú Dudince chvália mesto k lepšej zmene.  

 

Poslanec RNDr. Lauko: čo sa týka kanalizácie rieši sa to s Ing. Turňovou, kanalizácia 

má zlý sklon, preto sa to vracia, ale bude sa to riešiť.  

 

Zamestnanec mesta pán Balla: informoval, že dnes na podateľni odovzdal oznámenie 

o vzdaní sa funkcie vedúceho ŠKM k 1.1.2025. Následne po dohode s primátorom 

mesta sa dohodli na termíne k 1.2.2025.  

 

Primátor mesta len doplnil, že na zmene termínu sa dohodli z dôvodu, že je treba nájsť 

nového vedúceho klubu, ktorého musí schváliť MsZ.  

 

Nikto z prítomných už nemal príspevok do diskusie. 

 

Na záver zástupkyňa Antonická a primátor mesta všetkým poďakovali za spoluprácu 

počas celého roka, popriali prítomným veselé Vianoce a šťastný nový rok.  

 

 

Zvuková nahrávka zo zasadnutia je zverejnená na YouTube kanály s názvom 

Zastupiteľstvo Dudince.   

 

 

 

 

 

                                                                                            PaedDr. Dušan Strieborný 

                                  primátor mesta 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

Ing. Bohuslav Beňuch 

Peter Gutten  

 

Zapisovateľka: Monika Sliacka  
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STANOVISKO HLAVNÉHO KONTROLÓRA MESTA DUDINCE K NÁVRHU ROZPOČTU MESTA NA 

ROK 2025 A K VIACROČNÉMU ROZPOČTU NA ROKY 2026 A 2027 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         Vypracoval: JUDr. Marek Keller 

         V Dudinciach dňa 27.11.2024 
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V zmysle § 18f, odsek 1, písmeno c) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov (ďalej len „zákon o obecnom zriadení“) predkladám odborné stanovisko 

k návrhu rozpočtu mesta Dudince na rok 2025 a k viacročnému rozpočtu na roky 2026 -2027 

(ďalej len návrh rozpočtu).  

 

Pri spracovaní môjho stanoviska som vychádzal z posúdenia predloženého návrhu rozpočtu 

z hľadiska zákonnosti, metodickej správnosti jeho zostavenia a predloženia.  

 

ZÁKONNOSŤ PREDLOŽENÉHO NÁVRHU 

Návrh rozpočtu je spracovaný v súlade so všeobecnými záväznými predpismi, konkrétne: 

- zákonom č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy v znení 

neskorších predpisov (ďalej len „zákon o rozpočtových pravidlách verejnej správy“), 

- zákonom č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení 

neskorších predpisov (ďalej len „zákon o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy“),  

- čl. 9 ods. 1 Ústavného zákona č. 493/2011 Z. z. o rozpočtovej zodpovednosti (ďalej len 

„ústavný zákon o rozpočtovej zodpovednosti“). 

 

Návrh rozpočtu zohľadňuje aj príslušné ustanovenia: 

- zákona č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálny 

odpad a drobné stavebné odpady v znení neskorších predpisov (ďalej len „zákon 

o miestnych daniach“), 

- zákona č. 564/2004 Z. z. o rozpočtovom určení výnosu dane z príjmov územnej 

samospráve v znení neskorších predpisov, 

- ostatných súvisiacich všeobecne záväzných právnych predpisov.  

 

Návrh rozpočtu bol zverejnený spôsobom v meste obvyklým (zverejnený na úradnej tabuli 

mesta, ako aj na webovom sídle mesta) dňa 22.11.2024 t. j. najmenej 15 dní pred jeho 

schválením mestským zastupiteľstvom, tak ako to stanovuje § 9 ods. 2 zákona obecnom 

zriadení. Plánovaný termín Mestského zastupiteľstva je 9.12.2024. Mesto si splnilo povinnosť 

v zmysle § 34 zákona č. 305/2013 Z. z. o elektronickej podobe výkonu pôsobnosti orgánov 

verejnej moci a o zmene a doplnení niektorých zákonov (zákon o e-Governmente) a zverejnila 

rozpočet v rovnaký deň aj na elektronickej úradnej tabuli na cuet.slovensko.sk.  

V zmysle § 4 ods. 1 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, rozpočet mesta 

predstavuje základný nástroj finančného hospodárenia mesta. Rozpočet mesta vyjadruje 

samostatnosť jeho hospodárenia.  

V súlade s čl. 9 ústavného zákona o rozpočtovej zodpovednosti obce zostavujú svoj rozpočet na 

tri rozpočtové roky, pričom súčasťou návrhu rozpočtu je aj schválený rozpočet na bežný 
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rozpočtový rok, údaje o očakávanej skutočnosti bežného rozpočtového roka a údaje 

o skutočnom plnení rozpočtu za predchádzajúce dva rozpočtové roky.  

V zmysle § 4 ods. 5 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, rozpočet obce 

obsahuje aj zámery a ciele ktoré bude obec realizovať z výdavkov rozpočtu obce (program 

obce), ak obecné zastupiteľstvo obce s počtom obyvateľov do 2 000 nerozhodne 

o neuplatňovaní programového rozpočtovania. Mestské zastupiteľstvo Dudince rozhodlo 

o neuplatňovaní programového rozpočtovania uznesením č. 43/2017 zo dňa 28.6.2017.  

Viacročný rozpočet ako strednodobý ekonomický nástroj finančnej politiky mesta je tvorení:  

a) rozpočtom mesta na príslušný rozpočtový rok  

b) rozpočtom mesta na rok nasledujúci po príslušnom rozpočtovom roku 

c) rozpočtom mesta na rok nasledujúci po roku, na ktorý sa zostavuje rozpočet podľa 

písmena b) 

Vzhľadom na § 9 ods. 4 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, príjmy 

a výdavky rozpočtov uvedených v písm. b) a c) nie sú záväzné (rozpočet na rok 2026 a 2027).  

Vnútorné členenie návrhu rozpočtu je v súlade s § 10 ods. 3 zákona o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy na:  

a) bežné príjmy a bežné výdavky (ďalej len "bežný rozpočet")  

b) kapitálové príjmy a kapitálové výdavky (ďalej len "kapitálový rozpočet")  

c) finančné operácie. 

 

A. BEŽNÝ ROZPOČET 

Rozpočtové roky 2025 2026 2027 

Bežné príjmy 3 213 801 3 213 801 3 213 801 

Bežné výdavky 2 915 488 2 872 613 2 768 240 

Rozdiel   298 313 341 188 445 561 

 

B. KAPITÁLOVÝ ROZPOČET 

Rozpočtové roky 2025 2026 2027 

Kapitálové príjmy 587 060 0 0 

Kapitálové výdavky 786 317 53 679 0 

Rozdiel - 199 257 - 53 679 0 

 

C. FINANČNÉ OPERÁCIE 

Rozpočtové roky 2025 2026 2027 

Príjmové fin. operácie 126 635 32 999 32 999 

Výdavkové fin. operácie 225 691 160 187 155 187 

Rozdiel - 99 056 - 127 188 - 122 188 
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Bežný rozpočet na rok 2025 spĺňa podmienku v zmysle § 10 ods. 7 zákona o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a je zostavený ako prebytkový s prebytkom 298 313 €. 

V zmysle § 10 ods. 7 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy môže mesto 

zostaviť kapitálový rozpočet ako schodkový, ak tento schodok možno kryť zostatkami 

finančných prostriedkov mesta z minulých rokov, návratnými zdrojmi financovania, alebo je 

tento schodok krytý prebytkom bežného rozpočtu v príslušnom rozpočtovom roku. Schodok 

kapitálového rozpočtu je plánovaný vo výške 199 257 € a bude krytý prebytkom bežného 

rozpočtu.  

Rozpočet finančných operácií je zostavený ako schodkový so schodkom 99 056 €.  

Celkový výsledok hospodárenia vrátane rozpočtu finančných operácií je v roku 2025 plánovaný 

ako vyrovnaný.  

Rozpočty na roky 2025 a 2026 sú zostavené ako prebytkové.  

 

Celkovo možno skonštatovať, že rozpočty na rok 2025 až 2027 spĺňajú zákonné požiadavky 

kladené na rozpočet v zmysle § 10 ods. 7 zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy. 

 

PRÍJMOVÁ ČASŤ ROZPOČTU 

 

 

A. Rozpočet bežných príjmov 

  Návrh rozpočtu bežných príjmov na rok 2025 je vo výške 3 213 801 €  čo predstavuje 

zvýšenie oproti očakávanej skutočnosti roku 2024 o 463 257 €. Rozpočet bežných príjmov je 

ovplyvnený predovšetkým nasledovnými ukazovateľmi:  

1. Zmena financovania materských škôl a s tým naviazaná zmena v oblasti 

podielových daní 

2. Predpokladané zvýšenie príjmov z dane z ubytovania 

3. Zavedenie poplatku za rozvoj 

4. Zvýšenie poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad 

5. Zvýšenie príjmov z transferov  

Ad 1. V roku 2025 bude územnej samospráve v zmysle zákona č. 564/2004 Z. z. o 

rozpočtovom určení výnosu dane z príjmov územnej samospráve a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov, prerozdelených 84,6 % (pre obce 55,1 % a pre VÚC 29,5 %) výnosu z dane 

z príjmov fyzických osôb (v predchádzajúcich obdobiach bolo prerozdeľovaných 100 % 

výnosu). Zvyšok príjmov z dane fyzických osôb ostane štátu na úhradu výdavkov na materské 

školy, ktoré boli pôvodne financované z podielových daní mesta a časť zníženia je aj ako 

podiel územnej samosprávy na celkovej konsolidácií verejných financií. Uvedená zmena sa 

prejavila na celkovej výške príjmov z podielových daní.  

Ku dňu zostavenia návrhu rozpočtu t. j. 22.11.2024 mesto nemalo oficiálnu prognózu MF SR k 

príjmu z podielových daní. Pri nastavení rozpočtu preto mesto vychádzalo z predbežnej 
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prognózy zverejnenej na stránke Rady pre rozpočtovú zodpovednosť (RRZ). Uvedená 

prognóza však už počíta aj s predbežnými predpokladmi východiskových štatistických údajov 

(na rozdiel od predchádzajúcich rokov kedy uvedená predbežná prognóza zverejňovaná na 

stránke RRZ vychádzala vždy z prerozdeľovacích podielov predchádzajúceho roka, t. j. 

nezohľadňovala medziročné zmeny) a zohľadňuje aj úpravu mechanizmu prerozdelenia dane1. 

Zverejnená prognóza pre mesto Dudince je vo výške 625 833 € (KRRZ) a 639 273 € (odhad 

založený na prognóze MFSR k 10/2024). Mesto pri zostavovaní rozpočtu zohľadnila obe 

prognózy a príjem nastavilo vo výške 635 000 €.  

Ad 2. Mesto vzhľadom na naplnenosť ubytovacích zariadení a kvalifikovaného predpokladu 

naplnenosti v budúcom období nastavilo predpokladaný príjem dane z ubytovania na 650 000 

€, čo predstavuje zvýšenie o cca 38 000 € oproti rozpočtu po zmenách v roku 2024.  

Ad 3. Mesto plánuje zaviesť v zmysle zákona č. 447/2015 Z. z. o miestnom poplatku za rozvoj a 

o zmene a doplnení niektorých zákonov, poplatok za rozvoj. Predmetom poplatku za rozvoj je 

pozemná stavba na území mesta (s výnimkou zákonom stanovených stavieb napr. stavba 

zdravotníckeho zariadenia, školy a pod.). Poplatková povinnosť vzniká dňom právoplatnosti 

stavebného povolenia, rozhodnutia o povolení zmeny stavby pred jej dokončením, 

rozhodnutia o dodatočnom povolení stavby alebo dňom doručenia oznámenia stavebného 

úradu k ohlásenej stavbe. Predpokladaný príjem z poplatku za rozvoj po zavedení je vo výške 

20 000 €. VZN o zavedení poplatku za rozvoj je predložené na MsZ v rámci ktorého sa bude 

schvaľovať aj návrh rozpočtu. V prípade ak by nedošlo k schváleniu VZN bude nutné uvedené 

zohľadniť v príjmovej ako aj výdavkovej časti rozpočtu.  

Ad 4. Mesto v rozpočte na rok 2025 počíta so zvýšeným príjmom z poplatku za komunálny 

odpad a drobný stavebný odpad vo výške 168 850 € (zvýšenie oproti očakávanej skutočnosti 

aktuálneho roka o 43 850 €). Zvýšenie príjmov vychádza z predloženého VZN o poplatku za 

komunálny odpad a drobný stavebný odpad. V prípade ak by nedošlo k schváleniu VZN bude 

nutné uvedené zohľadniť v príjmovej ako aj výdavkovej časti rozpočtu.  

Ad 5. Rozpočet bežných transferov v roku 2025 je nastavený vo výške 1 065 000 € 

a predstavuje bežné transfery na prenesený výkon štátnej správy v školstve a to konkrétne:  

- 750 000 € normatívne financovanie Základná škola (650 000 € mzdový normatív 

a 100 000 € prevádzkový normatív),  

 
1 Ku dňu zostavenia stanoviska ešte nebolo schválené nové znenie nariadenia č. 668/2004 o rozdeľovaní výnosu 
dane z príjmov územnej samospráve a preto vychádzam zo znenia návrhu. Výnos by sa mal rozdeliť nasledovne:  

1. 28,8 % (pôvodne 23 %) podľa počtu obyvateľov obce s trvalým pobytom na území obce k 1. januáru 
predchádzajúceho kalendárneho roka, z toho 57 % prepočítaný koeficientom nadmorskej výšky obce, 

2. 40 % (pôvodne 32 %) podľa počtu obyvateľov obce s trvalým pobytom na území obce k 1. januáru 
predchádzajúceho kalendárneho roka prepočítaného koeficientom v závislosti od zaradenia obce do 
veľkostnej kategórie,  

3. 24,9 % (pôvodne 40 %) podľa počtu žiakov (detí, poslucháčov) škôl a školských zariadení zisteného 
zberom údajov podľa osobitného predpisu a prepočítaného príslušným koeficientom, 

4. 6,3 % (pôvodne 5 %) podľa počtu obyvateľov obce, ktorí dovŕšili vek šesťdesiatdva rokov, s trvalým 
pobytom na území obce k 1. januáru predchádzajúceho kalendárneho roka. 
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- 170 000 € nenormatívne financovanie (asistent učiteľa, stravné hmotná núdza, 

pomôcky pre deti z UA, vzdelávacie poukazy, dopravné a pod.) 

- 145 000 € normatívne financovanie materskej školy (predpoklad).  

Uvedené príjmy sú v rovnakej výške použité aj vo výdavkovej časti rozpočtu.  

 

B. Rozpočet kapitálových príjmov 

  Mesto v roku 2024 počíta s kapitálovými príjmami vo výške 587 060 € z toho:  

- 238 000 € NFP na projekt triedeného zberu – nákup mechanizmov,  

- 145 000 € NFP na projekt rekonštrukcie objektu futbalového ihriska,  

- 87 000 € preplatenie projektovej dokumentácie zariadenia pre seniorov, mesto 

uvedené uhradilo z vlastných príjmov v predchádzajúcich rokoch,   

- 50 760 € preplatenie projektovej dokumentácie za projekt rekonštrukcie MsÚ, mesto 

uvedené uhradilo z bankového úveru a z vlastných príjmov v roku 2024,  

- 45 000 € NFP na projekt rekonštrukcie podlahy v kultúrnom dome Merovce,  

- 12 500 € NFP na nákup malotraktora,  

- 8 800 € príjem za spolufinancovanie územného plánu od subjektov ktorí vyvolali 

zmenu.  

 

 

VÝDAVKOVÁ ČASŤ ROZPOČTU  

 

A. Rozpočet bežných výdavkov 

 

  Návrh rozpočtu bežných výdavkov na rok 2025 je vo výške 2 905 488 € vrátane 

výdavkov Spojenej školy. Celkové bežné výdavky sa zvyšujú oproti očakávanej skutočnosti 

predchádzajúceho rozpočtového roka o 352 416 €. V prípade ak berieme do úvahy iba 

výdavky mesta bez výdavkov rozpočtovej organizácie, zvýšenie predstavuje 56 573 €.  

Rozpočet bežných výdavkov bol ovplyvnený zvýšením základnej sadzby DPH o 3 %, čo sa 

prejavilo naprieč všetkými funkčnými klasifikáciami.  

Najväčšiu časť bežných výdavkov mesta (v prípade ak neberieme bežné výdavky Spojenej 

školy) tvorí funkčná klasifikácia 01.1.1. kde sú účtované výdavky administratívnych 

pracovníkov ako aj primátora mesta. V návrhu rozpočtu na rok 2025 sa počíta iba s miernym 

navýšením výdavkov na mzdy a odvody v porovnaní s očakávanými výdavkami roku 2024 

(zvýšenie o 17 468 €). V návrhu rozpočtu sa tiež počíta s príspevkom pre OOCR vo výške 

schváleného príspevku pre rok 2024 t. j. 50 000 € členský príspevok a 80 000 € mimoriadne 

členské.  

Mierne zvýšenie oproti očakávanej skutočnosti roku 2024 je vo funkčnej klasifikácií 03.1.0 – 

výdavky na mestskú políciu. Výdavky sa zvyšujú predovšetkým v časti mzdy a odvody nakoľko 
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mestská polícia začala fungovať až od 1. mája a teda mzdy v roku 2024 nepredstavujú výdavok 

za celý rok fungovanie mestskej polície. Naopak výdavky sa výrazne znižujú v časti 630 

materiál, nakoľko pri zakladaní mestskej polície bolo nutná jednorazová investícia do 

materiálno technických prostriedkov. Celkové výdavky sú pre mestskú políciu navrhované vo 

výške 114 094 €.   

Zvýšenie výdavkov je predpokladané aj vo výdavkoch na odpadové hospodárstvo funkčná 

klasifikácia 05.1.0 v ktorej sú zatriedené výdavky na zber a zneškodnenie komunálneho, 

kuchynského a nebezpečného odpadu spolu vo výške 123 800 €. Spolu s výdavkami na zber 

zeleného odpadu mestským podnikom vo výške 45 000 € budú predpokladané výdavky na 

odpadové hospodárstvo pokryté príjmom z poplatku za komunálny odpad. V čase 

zostavovania rozpočtu nebolo zrejmé či dôjde k odkladu povinnosti biologicky mechanickej 

úpravy odpadu pred uložením na skládku, rovnako nebolo známe ani to či v prípade odkladu 

uvedenej povinnosti nedôjde k zvýšeniu poplatku za skládkovanie odpadu. Návrh rozpočtu 

počíta s miernym zvýšením výdavkov o 7 200 € za zber a uloženie odpadu.  

V návrhu rozpočtu na rok 2025 sa počíta aj so zvýšeným transferom pre ŠKM vo výške 53 000 

€ (zvýšenie o 20 500 €). Zvýšenie transferu pre ŠKM je z dôvodu realizácie projektu 

rekonštrukcie športového areálu futbalového ihriska a zaviazania sa na zvýšené financovanie 

ŠKM, ktoré je podmienkou poskytnutia NFP. Zvýšený transfer pre ŠKM však nepredstavuje 

zvýšené financovanie športu v rovnakej výške, nakoľko časť výdavkov ktoré boli 

v predchádzajúcich rokoch hradené priamo mestom napr. pieskovanie futbalového ihriska 

a pod. budú financované prostredníctvom ŠKM. Zvýšenie transferu bude upravenú v prípade 

ak mesto nebude úspešné vo výzve.  

Zníženie výdavkov o viac ako 21 000 € sa predpokladá vo funkčnej klasifikácií 08.2.0 Kultúrne 

služby. Zníženie je z dôvodu nižších plánovaných výdavkov na zabezpečenie mestských 

kultúrnych akcií, nakoľko časť by mala byť preplatená z OOCR. V príjmovej časti sa zároveň 

počíta s príjmom vo výške 20 000 € z vyzbieraného vstupného. Vo funkčnej klasifikácií sa tiež 

počíta s údržbou slnečnej lúky, KD a amfiteátra spolu vo výške 13 500 €.  

Vo funkčnej klasifikácií 10.2.0 staroba je v rozpočte navrhnutých 26 400 € na opatrovateľskú 

službu. Rozpočet zohľadňuje dva úväzky opatrovateliek pri minimálnej mzde, ktorá bude od 

1.1.2015 vo výške 816 €. Mesto zatiaľ nemá nastavený cenník úhrad od prijímateľa sociálnej 

služby.  

Celkovo možno konštatovať, že rozpočet bežných výdavkov mesta je nastavený a vychádza 

najmä z očakávanej skutočnosti roku 2024. Rozpočet neobsahuje výraznejšie rezervy a preto 

bude nutné v roku 2025 dôsledne dbať na jeho dodržiavanie a pravidelne (minimálne 

štvrťročne) monitorovať úroveň jeho plnenia. Bežný rozpočet bol zostavovaný so zreteľom na 

pokrytie plánovaných kapitálových výdavkov.  

Súčasťou rozpočtu bežných výdavkov sú aj výdavky na školstvo, ktoré sa skladajú z výdavkov 

hradených z transferu na prenesený výkon štátnej správy v školstve 1 065 000 € (vrátane 
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normatívu na materskú školu, ktorý je nastavený vo výške predpokladu nakoľko presné číslo 

ku dňu zostavovania rozpočtu ani stanoviska k rozpočtu nebolo známe, predpoklad je 3 000 

€/dieťa v MŠ + financie na deti ktoré majú rok pred povinnou školskou dochádzkou). Na 

originálne školské kompetencie mesto vyčlenilo 245 760 €. Zníženie výdavkov vyčlenených na 

originálne školské kompetencie je z dôvodu zmeny financovania materských škôl, ktoré tiež 

pôvodne patrili pod originálne školské kompetencie. Medzi originálne školské kompetencie 

tak v roku 2025 bude v podmienkach Spojenej školy Dudince patriť ZUŠ, ŠKD a ŠJ. Mesto nemá 

zriadené CVČ.  

 

B. Rozpočet kapitálových výdavkov 

 

Rozpočet kapitálových výdavkov je v roku 2025 navrhovaný vo výške 786 317 €, z toho:  

- 50 000 € rekonštrukcia podlahy v kultúrnom dome Merovce z toho 45 000 € z NFP 

a 5 000 € z vlastných prostriedkov mesta,  

- 8 000 € klimatizácia do kultúrneho domu hradená z vlastných prostriedkov mesta,  

- 261 194 € projekt triedeného zberu – nákup mechanizmov, z toho 239 000 € z NFP 

a 22 194 € z vlastných prostriedkov mesta ako spoluúčasť,  

- 13 000 € nákup malotraktoru z toho 12 500 € NFP a 500 € z vlastných prostriedkov 

mesta,  

- 27 000 € projektová dokumentácia futbalové ihrisko (polovica výdavkov),  

- 8 040 € projektová dokumentácia kanalizácia,  

- 12 200 € projektová dokumentácia odstavné plochy z vlastných prostriedkov,  

- 20 200 € rekonštrukcia MsÚ – pripravenie priestorov pre seniorov,  

- 14 200 € stavebný dozor ZPS,  

- 40 000 € dostavba ZPS z vlastných prostriedkov,  

- 177 880 € projekt rekonštrukcie objektu futbalového ihriska, z toho 145 000 € NFP 

a 32 880 € spoluúčasť,  

- 13 200 € dodatok k územnému plánu (z toho 8 800 € hradené od subjektov ktorí 

vyvolali zmenu),  

- 56 750 € park pred Slobodárňou,  

- 13 000 € kolumbárium,  

- 27 000 € parkovisko pri garážach,  

- 44 653 € vybudovanie miestnej komunikácie Záhradná.  

 

FINANČNÉ OPERÁCIE 

 

  Mesto v návrhu rozpočtu na rok 2025 predpokladá príjmy z finančných operácií vo výške 

126 635 € z toho 10 000 € predpokladaný príjem z likvidácie obchodnej spoločnosti Združenie 

Hont s.r.o. a 116 635 € príjem z prijatých zábezpek z nájomných bytov, uvedené zábezpeky sú 

zároveň aj vo výdavkových finančných operáciách v rovnakej výške a teda nemajú vplyv na 

bilanciu rozpočtu finančných operácií.  
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Výdavkové finančné operácie sú vo výške 225 691 €. Z toho 116 635 vrátenie finančných 

zábezpek, 42 434 € splátka istín úverov zo ŠFRB, 62 434 € splátka istín bankových úverov 

a 4 188 € leasing za vozidlo MsP.   

 

 

ZÁVER – ZHRNUTIE 

 

Návrh viacročného rozpočtu mesta Dudince na roky 2026 – 2027 a návrh rozpočtu Mesta na 

rok 2025 rešpektuje právne normy a procesné podmienky súvisiace s prípravou rozpočtu 

Mesta. A teda odporúčam po prerokovaní schváliť rozpočet na rok 2025 a zobrať na vedomie 

rozpočet na roky 2026 a 2027.  

 

 

V Dudinciach dňa 28.11.2024                                               ................................................. 

                                                                                   (Hlavný kontrolór mesta JUDr. Marek Keller)  



ZÁPISNICA  zo zasadnutia finančnej komisie pri MsZ 

konanom dňa 28.11.2024 v malej zasadačke MsÚ v Dudinciach  

Program:  

1. návrh rozpočtu Mesta Dudince pre rok 2025  

 

  

 

Prítomní:  Ing. B. Beňuch - predseda FK, Ing. A. Šťastná, RNDr. R. Lauko, Ing. M. Ošust, p. I. Petrušková 
- členovia FK,  JUDr. Mgr. M. Keller-hlavný kontrolór mesta 

 
Zapisovala:  A. Šťastná 

 

1. Predmetom zasadnutia bol jediný bod programu – oboznámenie sa s návrhom rozpočtu Mesta 

Dudince na rok 2025, ktoré viedol predseda FK Ing. B. Beňuch. Vysvetlenie k nejasným 

položkám rozpočtu podal prítomným JUDr. Mgr. M. Keller a p. I. Petrušková. Na úvod predseda 

FK konštatoval, že návrh rozpočtu je oproti minulému roku navýšený o cca 400 tisíc EUR. 

V príjmovej časti sú oproti očakávanej skutočnosti roka 2024 zmeny : 

- zníženie výnosu dane z príjmov poukázaný územnej samospráve, ktorý súvisí so zmenou 

legislatívy v oblasti financovania materských škôl (prenesené kompetencie podobne ako 

v prípade základných škôl) a zmena je súbežne aj na strane výdavkov 

- Zníženie v položke daň z pozemkov a stavieb súvisí s tým, že v roku 2024 došlo 

k vymoženiu nedoplatkov za predchádzajúce roky 

- V položke  daň za ubytovanie je navrhnutá suma 650 tisíc EUR oproti 600 tisíc za rok 2024, 

Ing. Beňuch vzniesol otázku, či to nie je príliš optimistický predpoklad. JUDr. Mgr. M. Keller 

súhlasil, ale zároveň vysvetli, že je to mierne nadnesené z dôvodu ochrany pred sankciami 

o rozpočtovej zodpovednosti pri tvorbe návrhu rozpočtu na budúci rok 

- Daň za rozvoj- je nová položka príjmovej strany rozpočtu,  pripravuje sa nové VZN mesta, 

daň za rozvoj sa bude platiť v prípade nových projektov od roku 2025 

- Príjem z miestneho poplatku za KO sa zvyšuje z dôvodu, že sa zvyšujú aj poplatky Mesta za 

zber a vývoz odpadu. Budú sa dvíhať aj sadzby poplatkov za KO (návrh je 50 EUR na osobu). 

Navrhnuté sú aj výnimky z platenia osôb, ktoré žijú, pracujú, študujú v zahraničí (vo výške 

100%) 

- Príjmy z prenajatých NP – medziročne zvýšená položka v sume 10 tisíc EUR z dôvodu 

zvýšenia nájmu na 70EUR za m2 od roku 2025. 

- Príjmy z kultúrnych podujatí 20 tisíc EUR (ples a akcia Mesto mladým) – Ing. Beňuch 

vyjadril nereálnosť výberu v takej výške 

Výdavková časť  

- Všeobecný materiál – v návrhu je zníženie na 7,5 tisíc EUR zo 17 tisíc EUR v roku 2024, čo 

je nereálne. Podľa vysvetlenia JUDr. Mgr. M. Kellera je to z dôvodu zníženia bežných 

výdavkov, aby mohli byť pokryté kapitálové. Návrh komisie je znížiť výdavky na 

reprezentačné na úroveň minulého roka a o rozdiel navýšiť všeobecný materiál.   

- Navýšenie výdavkov v položke policajné služby – súvisí s tým, že v roku 2024 mestská 

polícia fungovala iba od 2. polroka 



- Výdavky v spotrebe plynu na požiarnej zbrojnici v položke ochrana pred požiarmi pokladá 

FK za príliš vysoké, odporúča preveriť 

- Všeobecná pracovná oblasť – zvýšenie o 20 tisíc EUR (4 manuálni pracovníci mesta) – na 

pracovnej porade budú poslanci žiadať vysvetlenie  

- Cestná doprava – rozpočet na 83 tisíc EUR, z toho 53 tisíc sú ročné splátky za už vykonané 

opravy (ešte 4 roky), 30 tisíc treba identifikovať 

- Zber nebezpečného odpadu – zvýšenie na dvojnásobok na 5 tisíc EUR, je z dôvodu nového 

dodávateľa (zánik združenia Hont) 

- Transfer ŠKM – zvýšenie o 20 tisíc EUR. Podľa vysvetlenia p. Petruškovej je zvýšenie 

z dôvodu požiadavky vychádzajúcej z prípravy projektu, ktorý súvisí so športovým  

areálom. Ďalším dôvodom je  presun zamestnanca na športový klub (predtým zamestnaný 

v meste). FK navrhuje využiť legislatívnu novinku ohľadom využitia príspevkov na športovú 

činnosť detí do 18 rokov-príspevok sú od 1.1.2025 povinní poskytnúť zamestnávatelia, 

ktorí zamestnávajú viac ako 49 zamestnancov, čím by sa vytvorili nové zdroje pre potreby 

športového klubu a znížili potreby z rozpočtu mesta. P. Balla má pripraviť zoznam členov 

ŠK - detí do 18 rokov. 

- Kultúrne služby – FK preferuje využiť na tieto účely  OOCR a nezaťažovať rozpočet mesta 

(akcia mesto pre mladých) 

- RNDr. R. Lauko -vytvoriť pietne miesto na cintoríne pre účely pohrebov, na cintoríne je 

vybetónovaný priestor, treba vybudovať aspoň nejaký prístrešok  

- Starostlivosť o nevládnych občanov-nová položka rozpočtovaná vo výške 26 tisíc EUR - 

rozpočet počíta zamestnať 2 osoby s minimálnou mzdou s tým, že niečo by mali hradiť aj 

príjemcovia služieb 

 

Kapitálový rozpočet 

 

Príjmy a výdavky kapitálového rozpočtu sa týkajúce všetkých už rozbehnutých projektov 

 

 

- Na pracovnú poradu poslanci požadujú predložiť projekt týkajúci sa parku pred 

slobodárňou 

 

 

  

 

 

 

 

 






